
Voorzitter, 
Aangejaagd door de kredietcrisis, is naast onder meer de economie en 
binnenlandse politiek, ook onze samenleving aan grote veranderingen 
onderhevig. De wereld verandert. Of we dit nu leuk vinden of niet. Het 
betekent ook dat wij, de inwoners, zullen moeten mee veranderen. 
 
Het is kiezen tussen twee kwaden.  We hebben als gemeente een kompas 
nodig om deze tocht door een smalle doorgang te gaan maken. Een tocht die 
vaart langs Scylla en Charybdis; een tocht waarbij we moeten voorkomen dat 
de gemeente, haar inwoners en haar organisaties worden uitgekleed, maar 
tegelijkertijd moeten we ook voorkomen om meegezogen te worden in een 
financiële afgrond. Een tocht die ons uiteindelijk moet leiden naar een veilige 
haven waar de gemeentelijke financiële huishouding op orde is en de risico’s 
beperkt zijn.  
 
Hiervoor moeten we het roer omgooien. De tering naar de nering zetten. Niet 
meer pappen en nathouden, maar fundamenteel en principieel oplossingen 
kiezen. Dat dit geen leuke boodschappen en makkelijke beslissingen zijn, zal 
iedereen duidelijk zijn. 
 
Participatie is daarin de nieuwe norm. De VVD onderschrijft volledig het 
principe van wederkerigheid; zowel werken als deelnemen aan de samenleving, 
moet lonen. Daarbij gaat de VVD uit van de verantwoordelijkheid en eigen 
kracht van onze inwoners, bedrijven en maatschappelijke organisaties. Wat kan 
je zelf? Hoe kan een ander  je hierbij helpen? En tot slot wat moet de gemeente 
doen?  

Voor de VVD is participatie niet slechts enkele A-4tjes met bestuur-receptjes 
voor het betrekken van inwoners bij de keuze van een weg of 
klankbordgroepen bij complexe zorgveranderingen. Ook op het gebied van 
cultuur en in andere subsidievormen wordt participatie de nieuwe norm. En 
ook in de wijze waarop gemeente en inwoners samen voor een veilige en 
groene buurt verantwoordelijk zijn.  

Daarom ziet de VVD vormen van overheidsparticipatie als een waardevolle 
bron van lokale bestuurlijke innovatie waarmee we gewenste voorzieningen in 
Middelburg op pijl kunnen houden. Want, als gebruikers geld neertellen, 
mogen - nee moeten - ze ook over de inhoud en kwaliteit van voorzieningen 
mee kunnen beslissen. Immers, wie betaalt, bepaalt. Dat betekent ook dat we 
van onnodige regeltjes en gemeentelijke bemoeienis afscheidt moeten nemen. 



Ook dat bespaart de gemeente middelen. En waarschijnlijk zijn vele inwoners 
en ondernemers daar ook heel blij mee! 
 
Het betekent dat we verwachten dat culturele en maatschappelijke 
organisaties meer andere of eigen inkomstenbronnen moeten verwerven en zo 
los kunnen raken van het subsidie infuus.  Dat ze de verantwoordelijkheid 
oppakken om met gelijksoortige en/of gelijkgestemde organisaties 
samenwerkingen aan te gaan of zelfs samen te smelten. Het streven moet niet 
zijn de eigen organisaties koste wat kost in stand te willen houden, maar om 
door middel van innovatie en samenwerking de doelstellingen te bereiken. We 
pleiten hierbij voor een aanpak waarbij er nadrukkelijk ook met andere 
gemeenten en de provincie wordt gesproken en er afstemming is. 
 
De VVD doet dit niet vanuit een overtuiging, zoals velen onterecht denken, 
tegen een overheid, maar van uit een overtuiging vóór een grote samenleving 
met een kleine maar adequate overheid  die ruimte geeft aan haar inwoners en 
innovatieve ideeën.  
 
Voorzitter, dit vergt ook een economisch beleid waarbij de betrokken partijen 
gevraagd en ongevraagd advies kunnen geven. Het is niet alleen kijken en 
formuleren over wat er niet goed gaat. Maar samen, bijvoorbeeld met 
Economisch Impuls,  proberen om versterkende economische maatregelen te 
ontdekken. Geen betutteling door overheidsregels maar een eigen ‘vaarroute’ 
mogen uitzetten om het doel te halen. Daar liggen de kansen van succes!  
 
Dat de binnenstad ondernemers worden betrokken bij de uitvoering van het 
actieplan is geen leuke geste, maar een voorwaarde om blijvend een 
succesvolle binnenstad te kunnen realiseren. In de voorliggende begroting 
haalt de gemeente daarbij echter de extra wind uit de zeilen, door het budget 
voor stads- en toeristische promotie  terug te schroeven. Dat vindt de VVD 
geen verstandige keuze.  
 
Juist de instandhouding en versterking van het imago en de aantrekkelijkheid 
van onze gemeente in het algemeen, is belangrijk en kan voor de nodige extra 
inkomsten zorgen. Tevens draagt dit ertoe bij dat de gemeente aantrekkelijk is 
voor ondernemingen en hun medewerkers om zich juist hier te vestigen. 
 
Gebruik vooral de kracht van onze inwoners en ondernemers! Want voorzitter, 
zij zijn onmisbaar voor een gezonde economische toekomst. Het zijn 



ondernemers die investeren in nieuwe ideeën, innovatieve technieken en 
werkgelegenheid.  
 
De VVD is op zich tevreden met de wijze waarop de decentralisaties in het 
sociale domein met de buurgemeenten zijn opgepakt. Maar bij de uitvoering 
van de participatiewet maken wij ons grote zorgen over de gevolgen rondom 
de GR Orionis. Er zijn aanzienlijke financiële risico’s. Het zal nog een hele 
uitdaging zijn om deze op termijn budget neutraal uit te voeren. Mensen zijn 
voor de VVD hierbij belangrijker dan de instandhouding van het systeem. 
 
Natuurlijk mag niemand in onze gemeente leven onder mensonwaardige 
omstandigheden. Waakzaamheid en preventie in deze is zeer zeker op zijn 
plaats en tevens onze verantwoordelijkheid. Maar zet mensen wel in hun 
kracht. Ook hier is betutteling door de overheid niet de structurele oplossing. 
Ieder talent dat hierbij verloren gaat is een verlies voor het individu en voor de 
samenleving. Natuurlijk is er hulp door professionals, maar de kapitein van je 
levensdoel blijf je zelf!  
 
De VVD wil benadrukken dat subsidies en regelingen scherp onder de loep 
dienen te worden genomen om zodoende te komen tot een rechtvaardigere 
regeling. Er is niets mis met solidariteit, sterker nog het is noodzakelijk, maar de 
vraag of we wellicht zijn doorgeslagen blijft bij de VVD steevast aan de orde.  
 
Wat de VVD betreft is de beloning voor deze inspanning, die in belangrijke 
mate door onze inwoners moet worden gedragen, niet een exorbitante 
verhoging van de lasten in de vorm van een hogere OZB-belasting. Dit is voor 
ons een brug te ver. Daarbij komt dat in het collegeprogramma sowieso is 
afgesproken dat de OZB alleen verhoogd wordt met het inflatiepercentage. De 
VVD vertrouwt erop dat de coalitiepartners hun woord niet zullen breken. 
 
De VVD vindt het oneerlijk om leidingbeheerders, zoals DELTA en Evides een 
kabelbelasting op te leggen. Deze belasting wordt vervolgens af gewenteld op 
onze inwoners via hogere tarieven. Dat kan toch niet de bedoeling zijn. Het 
afwentelingsproces op dit punt moge voor de gemeente financieel een weg van 
de minste weerstand zijn, maar bestuurlijk is het erg unfair en onsportief om de 
inwoners onnodig en ongewenst de dupe te laten worden van eerder 
bestuurlijk onvermogen. De vraag is of we, omdat andere gemeenten in 
Zeeland de belasting invoeren, hier in Middelburg ook toe gedwongen worden. 
 



Voorzitter, samengevat betekent deze begroting voor de VVD een inzet op de 
eigen kracht van inwoners en organisaties. Belangrijke voorwaarden zijn hierbij 
samenwerking en innovatie. De gemeente faciliteert en zorgt dat er in situaties 
waar er geen andere mogelijkheden zijn, voor een passende oplossing  

 

We vertrouwen erop dat dit proces niet verstoord wordt door de vele ‘ja-
maars’, maar gevoed wordt door het geloof dat hier werkelijk kansen liggen  
om met de nodige creativiteit samen obstakels te overwinnen. 
 
Ik dank u! 
 
 
 
 
 
 
 
 


